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Smisao/Besmisao praktikuma  

Praktikum – da ili ne?  

Da. Postoje različita mišljena o praktikumu – većinom su pozitivna. Ali zašto? Po mom 

mišljenju praktikum ima smisla jer živimo u takvom vremenu gdje se jedino s barem malo 

poslovnog iskustva može dobiti dobar posao.  

U današnje vrijeme svi poslodavci traže pouzdane mlade ljude koji trebaju imati puno radnog 

iskustva, a pored toga još i da idu u škole i završe dobrim uspjehom. Ali praktikum je pomalo 

i podcijenjen. Neke škole svojim učenicima ne mogu priuštiti praktikum zbog nedostatka 

sredstava ili jednostavno, praktikum ne ulazi u kurikulum školovanja. Iz tog razloga, mladi su 

prepušteni sami sebi.   

Mnogo mladih u dobi od 15 godina počinju tražiti praktikum tokom ljetnih praznika jer tada 

imaju najviše vremena i imaju priliku iskoristiti svoje praznike korisno u svrhu njihovog 

budućeg radnog iskustva koje će uvrstiti u svoj životopis, te koje će im eventualno pomoći 

pronaći dobar posao. Kada budu tražili posao mogu napisati u svoj životopis da su stekli malo 

iskustva u radnome svijetu, što je jako pozitivno za jednog mladog učenika/studenta koji je 

upravo završio školu i traži posao.  

Glavni cilj jednog praktikuma je uvid u poslovni život. Postoji više načina kako ga mladi ljudi 

pored škole mogu steći, kao naprimjer rad subotom ili studenti koji moraju napraviti jedan 

praktikum povodom njihovog izabranog smjera kojega studiraju.  

S praktikumom se može isprobati jesu li poslovi koje su učenici odabrali baš za njih ili se ipak 

vide u nečem drugom. Tu se sada može govoriti o primjerima, netko je više za fizički rad i voli 

biti vani na otvorenom, dok je netko više za ured i papirologiju. U tome je praktikum po meni 

koristan i zato ću uvijek reći DA. Većina mladih još uvijek ne zna što točno želi u životu te 

kako ga izgraditi i u tom pogledu je praktikum koristan. Meni se to čini jako dobrom stvari jer 

pogotovo mladi koji su upravo uspjeli maturirati još ne znaju točno kako dalje i koji posao bi 

bio idealan za njih. 

Po meni jedina negativna stvar jednog praktikuma je plaćanje. Skoro svi poslovi budu jako 

loše plaćeni ili u najgorem slučaju nikako. Ja mislim da ako je netko praktikant u jednoj firmi, 

ne bi trebao raditi poslove koji ne odgovaraju njegovoj struci i ne bi se smjelo dopustiti da 

bude omalovažavan. Ako je učenik samo jedan običan praktikant koji mora sve raditi, 



Mija Radoš 

uključujući i kuhanje kave i služenje svojih nadređenih trebao bi biti plaćen. Ili, ako je već 

morao platiti svoj praktikum da to bude u skladu sa strukom koju je odabrao te da mu bude 

pružena prilika da nauči sve ono što ga zanima, jer na kraju krajeva svijet ostaje na mladima. 

I baš na mladima se pokušava najviše štedjeti.  

Vjerujte mi, postoje mladi koji zaista žele učiti i stvoriti karijeru od koje će moći pristojno 

živjeti i jednog dana možda prenijeti to znanje koje su stekli na svoju ili čak drugu djecu, koja 

će biti u situaciji da traže praktikum baš kao što smo i svi ostali.  

Uskoro ću i sama biti u situaciji da odlučim želim li raditi preko praznika ili vikendom, te se 

nadam da ću uspjeti pronaći posao koji odgovara školi u koju idem. I zato, ako me netko pita, 

praktikum, da ili ne – uvijek kažem DA. (543 riječi) 
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